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J a r o
Neslyšný vánek
po modrém nebi
běloučké beránky honí,
vrásčité tváře
i něžná ňadra
vítr, ten šibal,
hebkými doteky hladí.
Zvonečky sněženek
v pažitu zvoní,
skřivana do výše vynes
a ten si tam hrdélko ladí.
Jaro je tady,
jaro je tady.
Komu to vadí?

              Outrata
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Slovo starosty

Vážení spoluobčané,
uplynulo I. čtvrtletí roku 2004. Skončilo zimní období. Začalo jaro, což

nejlíp vidíme na vegetaci, která se dere na svět, i když zima nechce ve své
vládě povolit. Změněn je i čas posunem o jednu hodinu vpřed. Chtěl bych vás
informovat o tom, co jsme v zimě dělali. Mohu s čistým svědomím říct, že jsme
za pecí neseděli. Připravovali jsme hlavní investiční akce, rozpočet roku 2004
a také jsme se věnovali hodnocení roku 2003. Pokud nám to počasí dovolilo,
pracovalo se i venku. Konečně byl zbourán TESKOBARÁK za sokolovnou.
Demolice bude dokončena za lepšího počasí, kdy bude odvezena stavební suť
a stropní panely. Po úklidu nahradí nepotřebný objekt pouze upravený trávník
a nějaké dřeviny. Stát zůstane pouze kotelna, která již několik let slouží jako
sklad a garáž obecní pohřební služby. Ta si za dobu své existence vysloužila
dobré jméno a zapsala se nabídkou svých služeb „posledních“ do povědomí
občanů obce naší i okolních. Svým přiměřeným ziskem přispívá také k vylepšení
obecního rozpočtu, a to zejména v oblasti péče o smuteční síň a pohřebiště.
Zmíněný sklad dostal v březnu novou pultovou střechu a časem získá také
fasádu.

Druhým objektem, jehož odstranění bylo povoleno, se stala sýpka – dům
č.p. 170. Stál v trase příjezdní komunikaci do připravované obytné lokality
Trávník. Příprava výstavby tohoto obytného souboru sahá až do roku 2000,
kdy tehdy student architektury Lukáš Doubrava v rámci své studijní práce
navrhl výstavbu v netradičním pojetí ulic. Celou myšlenku pak zpracovala firma
INEX – Josef Horák Kroměříž. Vloni na podzim dokončila zadání, na které
bylo vydáno v lednu územní rozhodnutí. V současné době je žádáno o dotaci
z Ministerstva pro místní rozvoj ČR na technickou infrastrukturu. Na vybudování
všech inženýrských sítí je třeba 3 stavebních povolení, o něž nyní žádáme.
Vypsáno bylo výběrové řízení za účasti 7 dodavatelů.  Po nezbytných úředních
výkonech dojde k zahájení výstavby sítí a postupně také rodinných domků, pro
které byla smluvně zajištěna parcela 15 stavebníkům z řad našich i přespolních
zájemců. Celý projekt je poměrně náročný a vyžádá si cca 18 až 20 milionů Kč
nákladů. Prakticky v tomtéž termínu probíhá výběrové řízení na dodavatele
další etapy dostavby školy. Obsahem této etapy bude výstavba budovy „D“,
jejíž funkcí je propojit budovy „A“, „B“ a „C“, a to i výtahem, který zajistí
bezbariérový přístup handicapovaných dětí. Výše dotace ze státního rozpočtu
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ČR je 15 milionů Kč. Za tyto peníze bude kromě zmíněného bloku „D“ dokončen
také objekt „A“ včetně úpravy kotelny a její sanace. Ve výčtu prací nebude
chybět ani příprava sítí pro novou budovu „C“, jejíž realizaci nám finančně slíbil
zajistit poslanec Vlček v příštím roce 2005.

V rozpočtu obce je pamatováno pro základní školu na alikvótní podíl
k vybudování tepelného čerpadla, které by mělo být pořízeno ze 70% z dotace
Státního fondu ŽP pravděpodobně ještě letos.

V loňském roce bylo požádáno o dotaci z Programu obnovy venkova na
výměnu oken, dveří a vrat hasičské zbrojnice včetně nové fasády. Naší žádosti
bylo letos vyhověno. Nyní se hledá dodavatel stavebních prací, aby došlo
k naplnění tohoto úkolu.

V průběhu uplynulého čtvrtletí došlo též k doměření komunikací v ulicích
gen. Svobody, Vyškovská a Komenského, kde dojde k výstavbě nových
chodníků, a v ulici Tjabinova, kde se připravuje parkoviště pro osobní automobily
návštěvníků OÚ.

Na základě dohody dodavatele stavby dálnice a Správy silnic Olomouckého
kraje bude realizovaná po opakovaných žádostech obce rekonstrukce dlážděné
vozovky v okolí nádraží. Dalším významným dílem bude výstavba mostu na
silnici I/47 přes Žlebůvku včetně výškového a směrového narovnání silnice.

Po ukončení výstavby mostu přes dálnici na silnici III/43312 Nezamyslice-
Tištín mělo dojít k její celkové rekonstrukci od křižovatky v Nezamyslicích po
začátek obce Tištín v roce 2004.

Most sice bude dokončen a otevřen v listopadu, ale k opravě silnice dojde
pravděpodobně až v roce příštím.

Dále bude po dokončení předaná polní cesta na Mamoně a výsadba
biocentra a polní cesty u potůčku u mořického lánu.

V Těšicích připravujeme výstavbu vjezdů a dokončení fasády kapličky.
Před koncem loňského roku byla přistavena k budově klubu SDH knihovna a
objekt byl plynofikován.  Bohužel připojení plynu bylo provedeno až v březnu a
nyní probíhá dokončování, aby mohla být sbírka knih přestěhována z původní
budovy.

Od 1. dubna nastoupili uchazeči o zaměstnání na veřejně prospěšné práce,
které zahajují jarním úklidem obce. Chci vás touto cestou požádat o spolupráci.
Jakou myslím? Každý před svým. Smetky seberou pracovníci obce. Děkuji
předem za vás všechny i za čistou obec.

Nebude to snadné letos čistotu udržet. Stavba dálnice, práce na Trávníku,
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Usnesení è. 11/2004 zastupitelstva obce

ve škole, na koupališti, výstavba dvou bytových domů na Vyškovské ulici a
přístavba firmy PB plast. To je výčet jen toho, co dnes víme, ale věřím, že to
společně zvládneme. O dalším zase příště.

                                                                   Jiří Doubrava, starosta obce

z jednání zastupitelstva obce, konaného dne 18.2.2004
v klubu OÚ v Nezamyslicích

I.  SCHVALUJE
1. Výsledek hospodaření soc. fondu za rok 2003 příděl do fondu ve výši

38.355,-Kč a rozpočet fondu na rok 2004 ve výši 50.000,- Kč.
2. Rozpočet obce Nezamyslice na rok 2004 vyrovnaný ve výdajích a

příjmech ve výši 15.580.600,- Kč.
3. Období od 1.4. do 15.4.2004 na lhůtu pro přijetí žádostí o poskytnutí

půjčky z fondu modernizace a oprav bytů a současně i k přijetí žádostí o
poskytnutí příspěvku na opravu fasád.

4. Uzavření smluv o budoucí smlouvě s žadateli o přidělení stavebních
pozemků v lokalitě Trávníky. Pozemek p.č. 2233/4 o výměře 756 m2
Danieli Přecechtělovi z Pavlovic a Andrei Kaláčkové z Morkovic, p.č.
2233/ 8 o výměře 696 m2 Jaromíru Večerkovi z Dřínova a p.č.2233/21 o
výměře 1072 m2 Stanislavu Kurpašovi z Přerova a Veronice Korandové
z Brodku u Př.

5. Uzavření kupní smlouvy se stavební firmou p.Františka Fici z Vřesovic
na prodej pozemku p.č. 2233/20 o výměře  323 m2 a části pozemku p.č.
1162/2 oddělené geometrickým plánem za cenu 150,-Kč/m2 k výstavbě
obytného domu se 4 b.j.

6. Záměr vytvořit geometrický plán k vytvoření pozemků pro výstavbu
garáží na pozemcích p.č. 20/7-zahrada, p.č.1162/2-zahrada a 85
stavební plocha a nabídnout je veřejnosti v předem stanovené lhůtě.

7. Přijetí úvěru ve výši 5.000.000,- Kč pro výstavbu ZTV pro výstavbu RD
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v lokalitě Trávníky u ČS a.s. PV včetně poskytnutí zástavy nemovitosti
č.p.34.

8. Výkup části pozemků p.č. 20/19 a 20/20 od p. Bohumila Plachého a p.
Marie Plaché a p. Marcely Pohlodkové a p. Navrátila na zahradě gpl.
za cenu 50,-Kč/m2.

9. Záměr zajištění mikrovlnného příjmu internetu pro občany obce
prostřednictvím antény umístěné na ZŠ firmou INFOS.

10. Vnitřní mzdový předpis pro pracovníky VPP.

II.  JMENUJE:
      Komisi pro vyhodnocení žádostí o poskytnutí půjčky z fondu
modernizace a oprav bytů   ve složení p.Petr Božičevič, p. Bohumír
Novotný, p. Josef Beneš  a pí.Eva Horáková.

III.  UKLÁDÁ STAROSTOVI:
  1. Uzavřít smlouvy o budoucí smlouvě s žadateli uvedenými v odst. I/4.
  2. Uzavřít kupní smlouvu uvedenou v odstavci I/5.
  3. Nahlásit záměr odprodat stavební parcely k výstavbě garáží o velikosti
      4 x 6m na pozemcích domů č.p. 170.
  4. Zajistit naplnění bodů I/6-9.
  5. Zveřejnit výsledek hospodaření za rok 2003 /výkaz Fin.2-12 a rozvahu/ .

IV.  BERE  NA  VĚDOMÍ
  1. Informaci starosty o činnosti.
  2. Nabídku ke směně budovy fary.
  3. Výsledek hospodaření obce za rok 2003 ve výši  4.752.569,95 Kč.
 

Dálnice

Probíhající stavbu dálnice přetínající jižní část katastru naší obce musíme
počítat mezi významné stavby, které silně ovlivnily život našich lidí a znamenaly
vždy i velké změny v sociálním složení obyvatelstva.

Už v r. 1465 jižním okrajem osady vedla kamenem sypaná cesta z Vyškova
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do Kroměříže, o níž musela vrchnost pečovat, ale na které „mýtný mýto
vyžadoval a měl právo pobrati zboží každému, kdo by mýto projel nebo prošel,
neopověděl se a mýta nedal“.

Druhé velké dílo bylo zahájeno na jaře r. 1817. „Toho roku z nařízení
Zemského úřadu ustanoveno jest, že se musí potok Haná od Vyškova až po
Moravu házeti.“ Této příležitosti využil majitel obce kníže Ferdinand ke splnění
svého plánu napřímiti a prohloubiti koryto řeky od Strží až po Mořice. Stovky
místních, ale hlavně cizích dělníků se při tomto díle zaměstnaly a během dvou
let se jim vedlo dobře. Také majitelé koní dobře vydělávali.

O padesát let později se v obci zabydlely desítky cizinců budujících železniční
trať. Mnozí z nich už tu natrvalo zůstali. Dobré výdělky a velmi dobrá zaměstnání
po dokončení dráhy znamenaly nárůst rodinných domků, nezávislost na
výpomocných pracích u sedláků i možnost dojíždění do blízkých měst za prací.

Výstavba „lokálky“ do Morkovic už tak velký vliv neměla. Ale rozhodně i
naší obci značně prospěla.

A jak probíhá stavba dálnice, která stejně jako ty vyjmenované ovlivní
život naší obce, na to jsem se zeptal vedoucího stavby našeho úseku  ing.
Matuly.

„Bude výstavba úseku pro nedostatek financí zpomalena nebo
dokonce zastavena?“

„V žádném případě. Mohu jen potvrdit, že úsek Vyškov-Mořice bude
zprovozněn podle původního plánu v r. 2005. A navíc je docela možné, že bude
prodloužen až za Vrchoslavice.“

„Do kdy budeme jezdit do Tištína přes Těšice?“
„Na to je jednoduchá odpověď – do 31.10. tohoto roku.“
„Co se děje na poli mezi mosty, Tištínkou a Těšicemi?“
„Připravujeme stavbu „betonárky“, která bude dodávat betonovou směs

na povrch dálnice. Po ukončení prací, pokud se nenabídne jiné využití, bude
demontována a pozemek uveden do původního stavu.“

„U kapličky se ztratila ve studánce voda. Mohl to způsobit zářez
dálnice nad ní?“

„V žádném případě. V místech zářezu jsme nenarazili na sebemenší výron
podzemní vody.“

Poděkoval jsem a popřál především dobré počasí pro další práce na tomto
významném díle.

                                                                Bohumil Outrata, kronikář
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Kolová

Velmi dobře vstoupila do nové sezóny dvojice oddílu kolové SC PRIMA
Nezamyslice Petr Přikryl-Radim Lepka. Nejprve si třetím místem v semifinále
Českého poháru mužů zajistili postup do finále této soutěže, kde obsadili solidní
5. místo.

Velkého úspěchu tato dvojice dosáhla v 1. kole naší nejvyšší soutěže I.
ligy, kterou pořádal nezamyslický oddíl v Prostějově, po vynikajícím výkonu
obsadila celkové 3. místo z osmi účastníků I. ligy a zasloužila se o největší
překvapení turnaje.

Konečné pořadí:
1. Favorit Brno I
2. Favorit Brno II
3. Nezamyslice
4. Svitávka I
5. Svitávka II
6. Dukla Brno
7. Pankrác Praha
8. Liberec
                                                                                       Košař Libor

Po více jak tříleté usilovné práci s archivními dokumenty, rozhovory se
spoluobčany a jejich vzpomínkami, listování v dochovaných kronikách jednot,
spolků, škol a obecního úřadu byl dokončen rukopis historie naší obce v průběhu
20. století.

Psané slovo je však třeba doplnit nezbytnými fotografiemi, na nichž jsou
zachyceny okamžiky z tohoto období. Mnohé již máme. Ale rádi bychom do
připravované publikace zařadili i ty, které jsou uloženy ve vašich albech,
obálkách, krabicích či šuplatech. Zejména potřebujeme fotky zachycující budovy,
dopravní prostředky, zemědělské stroje, hospodářská zvířata, spolky, jednoty,
školní fotografie, průvody, slavnosti apod. Na zadní stranu poznačte (pokud to
samozřejmě víte!) rok, co a koho snímek zachycuje, jméno majitele fotografie.
Takto označený obrázek přineste do konce dubna matrikářce obecního úřadu

Výzva
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Trocha historie nihoho nezabije ...

p. Štěpánkové.  Každý obrázek bude pochopitelně majiteli vrácen.
Děkujeme za pochopení a spolupráci. Odměnou vám bude vědomí, že váš

obrázek pomohl zpestřit tuto připravovanou knihu.
                                                              Bohulmil Outrata, kronikář

Věřím, že toto trochu pozměněné úsloví žádného čtenáře neurazí. Posláním
kronikáře není jen vedení obecní kroniky, nýbrž i šíření poznatků z historie obce
mezi spoluobčany. A v následujících řádcích bych i tentokrát rád splnil tento
úkol.

Letošní rok končí čtyřkou. A podobně končí i několik pro obec a její
obyvatele významných letopočtů, o nichž se zmíním v dnešním a v následujících
vydáních našeho zpravodaje.

Stalo se v r. 1454, tedy před 550 lety. Už to samo o sobě je velmi významné
kulaté výročí, které stojí za připomínku.

Poslední kronikářka, paní učitelka Františka Novotná, velmi skromně a
stroze zapsala tuto nevšední a pro poddaný lid naší obce velmi významnou
událost. V obecní kronice psané její rukou stojí: „R. 1454 dostala obec od
vrchnosti pečeť.“ Jediným majitelem a tedy i vrchností celých Nezamyslic byl
tehdy řád augustiniánů se sídlem v Olomouci. Jejich statek čítal pět lánů. A
obec? Kolem panské tvrze, malého kostelíku a fary se krčilo pět „podsedků
rolných“ a sedm „bez role“.

Co znamenal tento symbol pro tehdejší poddané?
Především posilu jejich sebevědomí, že udělením obecní pečeti se uděluje

právo „rychtáři“ s radními jednat s vrchností, odesílat písemné supliky
k zemským úřadům i biskupské konzistoři.

Nemáme to sice ničím doloženo, ale je pravděpodobné, že tato skutečnost
ovlivnila i rozhodnutí opata Ondřeje zrušit svým poddaným v Nezamyslicích
jejich robotní povinnosti a změnit je na odvádění peněžních částek. Získaný
čas mohli pak plně věnovat práci na pronajatých pozemcích, a tak získávat
mnohem vyšší výnosy i příjmy než poddaní v okolních vsích.

Obecní pokladna získávala nemalý obnos od r. 1465, od kdy na zemské
silnici z Vyškova do Kroměříže byla obec oprávněna  vybírat od formanských
povozů mýto.
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“Sépka”

Vlastní pečeť popisuje kronikářka takto:
„V horní polovině je poprsí probošta, v dolní osmicípá hvězda. Kolem je

nápis: Peczet diedini Nezamyslitz..“
Tohoto popisu se drží také L. Grůzová v publikaci: Znaky a pečeti, str.

265. Tam dále píše:
„Postava probošta ve větší horní části štítu znázorňuje nezamyslickou

vrchnost – probošta a konvent kláštera lanškrounských augustiniánů. Hvězda
na patě štítu se zdá ukazovat souvislost se Šternberky, není však zatím pro ni
vhodné vysvětlení.“ Tato tvrzení je nutno poopravit na základě nejnovějších
výzkumů, které byly provedeny v průběhu prací na znaku a praporu naší obce,
udělených Parlamentem ČR v r. 1994. Zjistilo se po několikanásobném zvětšení
kvalitního snímku pečeti, že nejde o probošta. Na pečetidle je vyryta postava
ženy s rozpuštěnými vlasy a sepjatýma rukama. Dle místní pověsti jde
pravděpodobně o Pannu  Marii. Tím by se vysvětlila i symbolika hvězdy zdobící
v dolní části štítu náš znak, která nemá nic společného se slavným rodem
Šternberků, snad jen kromě tvaru osmicípé hvězdy.

Po povýšení vsi na „městečko“ císařem Františkem Josefem I. v r. 1907
tato pečeť již nebyla používána.

U starosty obce v kovovém pouzdře je jako relikvie uchováváno kovové
pečetidlo svěřené obci v r. 1454 a určitě se najde vhodná příležitost k jeho
prohlídce.

                                                               Bohumil Outrata, kronikář

V krátké době zmizí poslední zbytky zajímavého domu v ulici gen. Svobody,
který byl lidem staršího věku znám jen pod názvem „sépka“. Zůstane ještě po
několik let uložen v paměti žijících občanů, na delší dobu pak na několika
fotografiích a nejdéle, snad i 3 či 4 století, na zažloutlých stranách obecní kroniky.
Netroufnu si odhadnout dobu uložení na videokazetě nebo disketě.

Nebyl to jen obyčejný obytný dům, jak byl znám po celé století. Jde o
historickou stavbu, která si zaslouží těch několik řádků k seznámení s její historií.

Hluboko do života lidu zasáhlo zrušení nevolnictví v r. 1781. Poddaní po
staletí vydáni na milost a nemilost vrchnosti stali se svobodnými lidmi. Jejich
závislost na panském dvoře, na němž si vypůjčovali obilí k setí a v časech
neúrody i k semletí, byla odstraněna zřizováním „obecních sýpek“ podle nařízení
císaře Josefa II. z r. 1782.
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Co jste hasièi ...

Nezamyslická obecní sýpka byla postavena až v r. 1827, a to na okraji
louky patřící Jiřímu Gazdovi. Až dosud používali sedláci jen „panskou sýpku“.
Samozřejmě za nemalý peníz či naturálie, jak o tom svědčí „Výkaz sýpky 1798-
1801“. Od r. 1828 odváděli rolníci část své úrody již do „své“ sýpky, z níž si pak
členové postiženi neúrodou, krupobitím nebo ohněm mohli vypůjčit kolik
potřebovali. Po sklizni to pak vrátili i s úrokem – „za 4 věrtele zrna 5“. Přebytky
pak prodávali a stržené peníze se ukládaly na úroky do „kontribuční záložny“.

Bytelná, polokamenná a cihlová stavba s prostornými cihlou vyzděnými
sklepními prostorami i velkou půdou dobře sloužila svému účelu. Škoda, že jen
osm desetiletí. Po založení Zemědělského hospodářského družstva v Kojetíně
na přelomu 20. století ztratila obecní sýpka svůj význam. Prostorná budova
zející po několik let prázdnotou byla v r. 1912 odkoupena zdejším mlynářem
Josefem Gottwaldem, přestavěna na obytný dům, který svému účelu sloužil
téměř 100 let, přičemž se pod jeho střechou vystřídala celá řada rodin.

Kdo si ještě vybaví v paměti první nájemníky: mlynářského stárka Hynka
Kršku s manželkou Kristýnkou Varhaníčkovou a železničního telegrafistu Karla
Odehnala s manželkou a dvěma dětmi? Nebo železničáře Aloise Řezáče a
svobodného Františka Ponížila, který tam v jedné místnosti „ševcoval“. Teprve
po požáru mlýna v r. 1934 se na sýpku nastěhovali majitelé. Vzpomínáte na
„Grétku“? Nebo na dva kluky?

Budova stavěná jako sýpka se nepodvolila pokusům nových majitelů
přeměnit ji na moderní bydlení. A nyní musí ustoupit nové vozovce, která spojí
novou část Trávníky s historickou částí obce.

Bohumil Outrata, kronikář

Známá písnička a také už našim čtenářům velmi známá pravidelná rubrika
tohoto zpravodaje.

Máme za sebou zimní období, které neznamenalo spánek ani odpočinek.
Podle celoročního plánu činnosti přijatého na výroční valné hromadě jsme
veškerý volný čas věnovali přípravě naší techniky k technickým kontrolám.
Obě vozidla, jak CAS-25, tak také DA-12 prohlídkou i kontrolou emisí zdárně
prošla. Také údržbě veškeré výstroje pořízené nemalými náklady bylo věnováno
mnoho hodin.

Další bod z celoročního programu, a to uspořádání pro hasiče tradičního
průvodu „maškar“, byl zásluhou několika iniciativních členů sboru splněn. Ale
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“Maškary”

o tom se píše na jiném místě.
Tento bod programu je pro nás všechny společný, důležitý a zákonem

podepřený.
Se vší vážností připomínáme všem občanům, ale především majitelům

obytných domů povinnosti čištění komínů, a to jak u topidel na pevná paliva,
tak také plyn. Splněním tohoto požadavku můžete předejít velkým ztrátám na
svém nebo i cizím zdraví a majetku.

Těšíme se už stejně jako všichni nedočkaví zahrádkáři na teplé sluneční
dny, které nám umožní provádět tolik potřebný výcvik a přípravu pro soutěže a
třeba i nutný zásah.

                                                                                Jaroslav Maňák

Veselý, hlučný a rozverný průvod pestře oděných „maškar“ je znám již
mnoha generacím. V mnoha obcích se tato lidová tradice udržuje bez přerušení
dokonce po několik staletí. U nás se takovýmto výsledkem chlubit nemůžeme.
A proto se každým rokem s napětím očekává, zda se na konci „masopustu“
ozve muzika a veselé halekání, ale i vážné vinšování „stárka s obecním právem“
či brumlání chlupatého medvěda a hýkání ušatého oslíka.

Najde-li se obětavý člověk, který ochotně a rád věnuje několik hodin volného
času k zorganizování této merendy, pak „maškary dondó aji k vám“. Pakliže
ne, potom je marně před svým domem vyhlížíme. Letos jsme měli štěstí stejně
jako minulý rok.

V neděli ráno 22. února po 7. hodině panoval v „hasičárně“ menší zmatek.
Průvod měl vyrazit a nebylo  masek. Někteří hledali doma loni odloženou masku
a oblečení. Druzí si asi přispali. Díky mobilům se nakonec vše zachránilo.
Kolem 9. byli všichni připraveni s doprovodem hudby vyrazit do ulic.

První zastavení bylo u obecního úřadu, kde čekající pan starosta předal
Hugovi „obecní právo“. A pak se šlo od domu k domu. Těm, kdo otevřeli dveře
i dlaň, jsme poděkovali různým způsobem: oslík olíznutím, kominíci počerněním
a pokladní slušným „Pánbu zaplať!“. Ti, co nás nepustili dál, ti nás neodradili od
dalšího průvodu v příštím roce. Rádi bychom totiž tuto naši lidovou tradici udrželi
dál. Už dnes je sice trochu jiná. Masky se modernizují a přizpůsobují době. Ale
jádro je stále lidové a naše.

Na závěr chceme poděkovat za výborné „vepřoknedlozelo“ restauraci
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Malé ohlédnutí za uplynulou zimou

Viktoria.  Za občerstvení paní Pytelové. Za každou štamprličku, zákusek, koblih,
peníz či bankovku. Velký dík třem muzikantům. Jednomu oslíkovi a jeho průvodci.
A „maškary“? Kdo je nepoznal, tak tu jsou jejich jména: T. Nechvátal, O.
Kratěna, M. Lakomý, P. Pina, J. Přidal, J. Vlahák, L. Novotný, M. Matula, P.
Mik, J. Snášelová, R. a M. Weberová a M. Kratěnová.

                                                                                      J. Snášelová

Díky vám, omladino, za pěkný zážitek. Jenom vydržte i v dalších letech.

Byla mírná a proměnlivá s velkými protiklady. Poprvé se zima ohlásila na
Mikuláše, kdy se objevily první sněhové vločky a první sněhový poprašek.
Potom následovalo mírné počasí a ochladilo se až na vánoční svátky. Ty byly
tedy opět mrazivé, jen sníh chyběl. Větší sněžení přišlo až na Silvestra, kdy
napadlo 9 cm sněhu. Mohlo ho být mnohem více, kdyby nepadal, jak se říká,
mokrý.

Průměrná teplota v prosinci byla 0°C (nadprůměr) a spadlo asi 55 mm
srážek.

První lednová dekáda byla mrazivá. Tříkrálový den byl nejmrazivější (-
19°C). Někdo naměřil možná i více. Chtěl bych podotknout, že největší mráz
bývá až při východu slunce. Po 10. lednu se rychle a výrazně oteplilo a na
některých místech v republice začaly problémy s vodou z tajícího sněhu. V naší
obci bylo kolejiště na nádraží zatopené blátem.

Po 20. lednu pronikl opět arktický vzduch a začal další nápor zimy. Hlavně
v Čechách byly naměřeny   rekordní   záporné     teploty  (přes -25°C).   24.
ledna naměřila stanice na Šumavě

-38°C! Tady nebyly mrazy tak velké, protože nebyla žádná sněhová
pokrývka. Na sněhu totiž za jasných klidných nocí dochází k velkému vyzařování
tepla do kosmického prostoru. A proto je mráz o 5 až 10°C silnější.

Průměrná teplota v lednu byla –3,8°C (průměr) a spadlo asi 20 mm srážek.
První únorová dekáda přinesla téměř jarní počasí. 4. až 7. února přesahovala

teplota 10°C (6. a 7.2. až 13°C). Že by to byl konec zimy se ale nedalo
předpokládat. Po proměnlivém počasí uprostřed února se zima znovu ujala
vlády. 23. února napadlo 14 až 17 cm sněhu. Také tentokrát mohlo být sněhu
mnohem více, kdyby byl „suchý“. Výrazně se ochladilo a 25.2. bylo ráno velmi
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Pranostiky vztahující se k zimì

mrazivé (-17°C). Zima v druhé polovině února se nazývá „pozdní zimou“, která
se může protáhnout až do března, jak tomu bylo i letos. Sníh z polí zmizel až po
10. březnu. O březnovém a jarním počasí ale zase příště.

Průměrná teplota v únoru byla +1°C (nadprůměr). Spadlo asi 25 mm srážek.
Přeji všem s přicházejícím jarem dobrou náladu.
                                                                                          Jiří Bělka

Na Adama a Evu čekejte oblevu. (24.12.)
O svatém Silvestru papeži snížek si již poleží. (31.12)
O svatém Erhartu zima leze do nártu. (8.1.)
Svatá Dorota bývá na sníh bohatá. (6.2.)
Na svatého Valentýna zamrzne i kolo mlýna. (14.2.)
Na svatého Matěje lidské srdce okřeje, slunce pozře závěje, nad polem si
skřivan vesele zapěje. (24.2.)

Soutìž “Paragraf 11/55”

Dne 16. března 2004 se v sokolovně v Nezamyslicích konala soutěž
„Paragraf 11/55“, ve které se proti sobě utkaly týmy žáků Masarykovy základní
školy.

Nezamyslická škola se tak zúčastnila 4. ročníku projektu „Paragraf 11/
55“, jehož garantem je ing. Jaroslav Talíř, poslanec PSP ČR. Tento projekt si
klade za cíl zvýšení právního vědomí dětí a mládeže. Vyhlašuje ho „Aliance
18“, což je seskupení lidí, jejichž cílem je dodržování zákona o ochraně před
alkoholismem a jinými toxikomaniemi, který zakazuje prodávat tabákové
výrobky osobám mladším 18 let.

Projekt „Paragraf 11/55“ je určen žákům druhého stupně základních škol,
kterým přibližuje problematiku zákonů poutavou a soutěžní formou. Zároveň je
jeho cílem poukázat na problém nedodržování zákonů.

Žáci naší školy se na tuto soutěž pečlivě připravovali. Soutěžící tím, že se
učili zákony. Diváci tím, že si připravili transparenty a různá mávátka, aby
mohli podpořit své spolužáky.

Každá třída (ze druhého stupně) nominovala své pětičlenné družstvo.
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Utkalo se jich proti sobě tedy šest. Byli to „Modří“ z  6.A, „Bílí“ ze 7.A, „Žlutí“
ze 7.B, „Oranžoví“ z 8.A, „Zelení“ z 8.B a „Červení“ z 9.A třídy. Soutěžili
v pěti rozmanitých disciplínách v pěti kolech (1. kolo – Zákon, 2. kolo – Jak
bys to vyřešil, 3. kolo – Postav školu-věž, 4. kolo – Kdybych byl …, 5. kolo –
Porušíš zákon).

Zvítězilo družstvo „Bílých“ ze 7.A, druzí byli „Zelení“ z 8.B a třetí se
umístili „Oranžoví“ z 8.A třídy. Všechna družstva byla odměněna pěknými a
hodnotnými cenami.

Zasoutěžit si však mohli i diváci. I zde byli ti, kteří byli úspěšní, odměněni
velmi hezkými cenami.

Dětem se soutěž líbila,
byla poutavá a zajímavá.

V pátek  2. dubna
proběhlo její oblastní kolo
v Němčicích nad Hanou.
Nezamyslickou školu
reprezentovalo družstvo
nominované z žáků 7.A a
8.B třídy. Do Němčic se
s nimi vypravili i jejich
spolužáci, aby je tam mohli
povzbudit. Po dramatickém
souboji šesti družstev z
různých škol okresu, kdy se žáci naší školy drželi do čtvrtého kola na prvním
místě, rozhodlo kolo páté a následující rozstřel. Skončili na krásném druhém
místě a byli oceněni hodinkami s logem soutěže. Děkujeme jim za dobrou
reprezentaci naší školy i obce.

ZŠ Nezamyslice

Sbìrný dvùr v Ivanovicích na Hané

Všichni jste si jistě všimli, že od nového roku zajišťuje odvoz domovního
odpadu  v naší obci  jiná firma. Je  to  RESPONO  s.r.o. Vyškov. Změna firmy
přinesla řadu nových služeb. Chci vám připomenout jednu  z těch
nejzajímavějších.
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V Ivanovicích na Hané na ulici Husova 27 je sběrný dvůr, který sbírá
nebezpečné a ostatní složky komunálního odpadu. Je to místo, kde můžete
také vy ve středu od 13.00 do 18.00 hodin a v sobotu od 8.00 do 12.00 hodin
odvést bezplatně papír, lepenku, sklo, ledničky, televizory, radia, počítač,
walkmany, PET lahve, folie, polystyren, kovy, oděvy, textilní materiály, skříně,
gauče, koberce, pneumatiky, duše a dále různá rozpouštědla, kyseliny, foto-
chemikálie, pesticidy, zářivky a jiný odpad obsahující rtuť, zbytky barev, lepidla,
odmašťovací přípravky, nepoužitelná cytostatika, asfaltové směsy obsahující
dehet, brzdové a nemrznoucí kapaliny, olověné akumulátory, monočlánky a
nechlorované minerální motorové, převodové a mazací oleje.

Za úhradu je zde možnost nechat také stavební suť (maximálně velký
vozík za auto) . Za malý vozík za auto zaplatíte 90,- Kč, za velký 120,- Kč a za
kolečko 15,- Kč.

Využijte této služby a zbavte se svého odpadu, který vám doma zbytečně
zabírá místo. Potřebujete k tomu pouze občanský průkaz, kterým prokážete
bydliště v Nezamyslicích. Občan Nezamyslic zde může bezplatně uložit
vyjmenovaný odpad a za výše uvedený poplatek i suť.

Věřím, že po první zkušenosti budete službu doporučovat i dále svým
známým. Už nemusí nikdo odnášet tento odpad do příkopy za vesnici. Až někoho
takového uvidíte, vyřiďte mu, že také v Ivanovicích může odpad uložit zadarmo
a nehrozí mu nebezpečí uložení pokuty.

                                                                    Jiří Doubrava, starosta

      Turnaj ve stolním tenise

Na svatého Jiří tj. 24. dubna 2004 se uskuteční v sále sokolovny velký
obecní turnaj ve stolním tenise o pohár starosty obce. Začátek turnaje je
ve 13 hodin. Hráči se mohou prezentovat již od 12,30 hodin. Kromě raket
a sportovní obuvi si nemusíte sebou nic brát. Občerstvení bude připraveno.
Zájemci o sportovní zápolení se mohou hlásit organizátorovi soutěže již
dnes na telefonním čísle 582  388 214. Těšíme se na hráče i fanoušky.

Pepa Beneš
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       Prodej stavebních pozemků
Obec Nezamyslice nabízí volné stavební parcely o výměře cca 600-
800m2 k výstavbě rodinných domků v lokalitě Trávníky. Cena 110 Kč/m2

je za pozemek včetně inženýrských sítí. Zastavěné území vytváří líbivý
urbanistický celek, který se nachází v blízkosti sportovně-společenského
areálu a je lemován zelení přídomních zahrad.


